
  

  

 

Aan de Raad der gemeente Haarlem 

 

Ingevolge het bepaalde in artikel 38 van het Reglement van Orde voor de 

vergadering van de gemeenteraad stellen wij u hierbij in kennis van de op  

30 januari 2006 bij ons college ingekomen vragen van de P.G.M. Elbers en 

mevrouw H. van der Molen en het door het college gegeven antwoord. 

 

          De burgemeester, 

          mr. J.J.H. Pop 

 

 

SP fractie: Pieter Elbers en Hilde van der Molen 

Raadvragen ex artikel 38 

Datum: 29 januari 2006-02-02 

 

Geacht College 

 

In de Volkskrant van 20 januari  j.l. en het HD van zaterdag 28 januari (in het 

verlengde daarvan), stond een artikel met informatie over de deal van de 

projectontwikkelaar van Cobraspen de heer Luigi Prins met de gemeente over de 

aankoop van erfpachtgrond, ongeveer drie jaar geleden. Indertijd nu ruim vier en 

half jaar geleden, werd als donderslag bij helder hemel plotsklaps en onverwacht, 

de Wijnkerk en de Hoeksteenkerk, strategisch aangekocht door de heer Prins van 

Cobraspen. Het toenmalige college en de VVD wethouder Ed Kroskinsky zagen 

zich op dat moment gedwarsboomd in de uitvoering van het gemeenteraadsbesluit 

over de het MAB plan voor de Raaks. Goede raad was duur! Bovendien kwamen de 

verkiezingen er aan; met als groot dilemma, “handhaven Carré van Dumont of 

niet”. In het volgende college werd echter door de partijen P.v.d.A, CDA, Groen 

Links, D66 én de VVD het MAB Plan herbevestigd, waarna het plan sloop en 

nieuwbouw van het erfgoed Carré van Dumont en vervangende nieuwbouw een feit 

werd. Het college wilde daarom graag de kerkjes terugkopen van de Heer Prins. Hr. 

Prins heeft toen in een aantal rondes zakelijk onderhandelend en uiteindelijk 

voorgesteld om 4,4 ha duingrond met de beroemde watertoren van de gemeente te 

kopen in rui voor de kerkjes. De gemeenteraad ging overigens pas akkoord nadat 

expliciet door de het college en de vakwethouder, de heer Jur Visser (CDA) werd 

uitgesproken dat “het prijsmatig een uitstekende deal was, omdat de Heer Prins op 

dat gebied niet mag bouwen en ook het behoud van de prachtige oude watertoren 

voorstond”. Dat was ook de reden dat er geen marktwaarde werd gevraagd voor de 

erfpacht grond, wat doorgaans het geval is, volgens het bestaande beleid, in de stad 

bij verkoop van erfpachtgrond. Aldus de informatie aan de gemeenteraad, die na die 

duidelijke informatie in meerderheid akkoord ging. Luigi Prins zegt nu volgens het 

genoemde artikel in de Volkskrant “ik zit nu (jan 2006) om de tafel met de 
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gemeente Bloemendaal en een partij die mijn grond gaat kopen en woningen gaat 

bouwen”. En iedereen, ook de gemeente Haarlem wist dat het provinciale 

streekplan dat toeliet” 

 

Vragen ex artikel 38. In verband met de gemeenteraadswisseling mogen die vragen, 

wat ons betreft, mondeling beantwoord worden in afwachting van de formele maar 

wel noodzakelijke schriftelijke beantwoording later. 

1. Is het juist dat, in 2003, de heer Prins de bestuurders van Bloemendaal en 

Haarlem en de PWN rond heeft geleid op het terrein rond de Zandwaaier en de 

watertoren ? Wat was het inzicht dat die rondleiding opleverde in verband met 

de herontwikkeling van het terrein volgens de beschikbare notities van PWN. 

2. Wist u van het bestaan van globale ideeën bijbestuurders van PWN en 

Bloemendaal om het gebied te herontwikkelen als bouwlocatie van woningen 

en kantoren onder andere in verband met de vermeende verliesgevende 

exploitatie van de Zandwaaier ? (zie genoemde perpublicaties) ? Heeft u dat 

nooit vernomen van uw CDA collega in Bloemendaal de heer Bruins Slot, die 

daarvoor in recente perspublicaties openhartig spreekt  ?  

3. Wat zou volgens u de marktprijs van de grond zijn geweest bij bestemming 

bouwlocatie ? 

4. Voelt u zich niet bij de neus genomen, nu de toekomstige bestemming 

woningen het meest voor de hand ligt, althans volgens uw collega in 

Bloemendaal en de P.W.N. ? 

5. Was er in het contract met de heer Prins sprake van overdracht van de 

erfpachtgrond voordat de kerkjes waren overgedragen en wanneer heeft die 

overdracht formeel plaatsgevonden.  

6. Is er sprake van ontbindende voorwaarden in het contract, bijvoorbeeld bij 

verandering van de bestemming in een andere , bijvoorbeeld bouwlocatie en 

welke waren die ontbindende voorwaarden precies ? 

7. Heeft het college unaniem gestemd voor overdracht van de grond tegen 

simpele boekwaarde in plaats van marktwaarde of was er één heldere tegenstem 

van uw collega Bernie Martini D66 van Economische zaken die de wereld van 

de projectontwikkelaars als geen ander kent. En wat was haar motivatie ? 

 

Vriendelijke groet, 

 

Pieter Elbers en Hilde van der Molen. SP raadsleden 
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Aan de heer P.G.M. Elbers 

lid van de gemeenteraad 

Beveland 69 

2036 GP  Haarlem 

 

Aan mevrouw H. van der Molen 

lid van de gemeenteraad 

Spaarnwouderstraat 20 F 

2011 AD  Haarlem 

 

 

Onderwerp:   Uw brief van: 

Beantwoording vragen inzake 29 januari 2006 

Herinrichting terrein rond de Zandwaaier en de 

watertoren 

 

 

Geachte heer Elbers en mevrouw Van der Molen, 

 

In reaktie op de door uw fractie per schrijven van 29 januari jongstleden gestelde 

vragen onderstaande beantwoording. 

 

1. Is het juist dat, in 2003, de heer Prins de bestuurders van Bloemendaal en 

Haarlem en de PWN rond heeft geleid op het terrein rond de Zandwaaier en de 

watertoren ? Wat was het inzicht dat die rondleiding opleverde in verband met 

de herontwikkeling van het terrein volgens de beschikbare notities van PWN. 

 

Antwoord  
Als er een rondleiding heeft plaatsgevonden door de heer Prins zijn daar geen 

bestuurders van de gemeente Haarlem bij geweest. 

 

2. Wist u van het bestaan van globale ideeën bijbestuurders van PWN en 

Bloemendaal om het gebied te herontwikkelen als bouwlocatie van woningen en 

kantoren onder andere in verband met de vermeende verliesgevende exploitatie 

van de Zandwaaier ? (zie genoemde perpublicaties) ? Heeft u dat nooit 

vernomen van uw CDA collega in Bloemendaal de heer Bruins Slot, die 

daarvoor in recente perspublicaties openhartig spreekt  ?  

 

Antwoord 

PWN zou enige ontwikkelaars waaronder Prins  vrijblijvend een verkennende 

studie naar herontwikkelingsmogelijkheden hebben laten uitvoeren. 

Er heeft vooraf geen informatie uitwisseling plaatsgevonden over dit onderwerp 

tussen de CDA – collega’s. 

Overigens is de positie van de Zandwaaier verbeterd doordat het huurcontract 

verlengd is van één jaar naar 5 jaar. 

 



 

 

064/2006 

064-4 

 

 

 

 

3. Wat zou volgens u de marktprijs van de grond zijn geweest bij bestemming 

bouwlocatie ? 

 

Antwoord 

De marktprijs inschatting op basis van een andere bestemming was niet aan de orde, 

dit zou immers ook kunnen leiden tot speculatie. Het mag duidelijk zijn dat wij 

geen uitspraak over de waarde kunnen doen. 

 

4. Voelt u zich niet bij de neus genomen, nu de toekomstige bestemming woningen 

het meest voor de hand ligt, althans volgens uw collega in Bloemendaal en de 

P.W.N. ? 

 

Antwoord 

Neen, het wijzigen van een bestemming is op elke locatie mogelijk en  is vastgelegd 

in de wet Ruimtelijke Ordening. Gemeente Haarlem draagt voor deze locatie 

daarvoor geen verantwoordelijkheid. 

 

5. Was er in het contract met de heer Prins sprake van overdracht van de 

erfpachtgrond voordat de kerkjes waren overgedragen en wanneer heeft die 

overdracht formeel plaatsgevonden.  

 

Antwoord 

Hier is sprake van een ruil dus gelijktijdige overdracht d.d. 30 juli 2004. 

 

6. Is er sprake van ontbindende voorwaarden in het contract, bijvoorbeeld bij 

verandering van de bestemming in een andere , bijvoorbeeld bouwlocatie en 

welke waren die ontbindende voorwaarden precies ? 

 

Antwoord 

Er zijn geen ontbindende voorwaarden opgenomen in het contract. 

 

7. Heeft het college unaniem gestemd voor overdracht van de grond tegen simpele 

boekwaarde in plaats van marktwaarde of was er één heldere tegenstem van uw 

collega Bernie Martini D66 van Economische zaken die de wereld van de 

projectontwikkelaars als geen ander kent. En wat was haar motivatie ? 

 

Antwoord 

Het college verstrekt volgens afspraak geen informatie over de onderlinge discussie 

en standpunten binnen het college. Het besluit is overigens niet overdracht tegen 

boekwaarde of marktwaarde maar op basis van gesloten beurzen. Boekwaarde en 

marktwaarde worden slechts gebruikt ter verantwoording. De interne 

boekhoudkundige saldering op basis van boekwaarde staat hier los van. 

 

het college van burgemeester en wethouders, 

 

de secretaris,      de burgemeester, 

drs. W.J. Sleddering     mr. J.J.H. Pop 
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